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On ?yje mi?dzy nami

Powraca Bo?e Narodzenie. Choinki, kolorowe ?wieczki, ??óbek, wigilia, wzajemne ?yczenia,
pasterka o pó?nocy. Wszystko tak samo, jak rok temu, jak zawsze? Tak i nie. Tak, poniewa?
liturgia jest ta sama i nastrój podobny. Nie, z ró?nych powodów.Po pierwsze, poniewa? w
naszej parafii, a mo?e te? w naszej rodzinie, nie jeste?my w tym samym sk?adzie. Kto? w tym
roku po?egna? si? ze ?wiatem i prze?ywa to ?wi?to po drugiej stronie ?ycia. Kto? natomiast
narodzi? si? i po raz pierwszy widzi choink? i szopk?. Po drugie, poniewa? my sami mo?emy
prze?ywa? to ?wi?to bardziej ?wiadomie ni? do tej pory.

Wielowiekowa tradycja przekaza?a nam niepowtarzaln? atmosfer? tego ?wi?ta. Prze?ywamy  je
rado?nie w naszych rodzinach i wspólnotach. Istot? Bo?ego Narodzenia mo?na lepiej
zrozumie?, je?li patrzymy na to cudowne wydarzenie nie tylko  przez pryzmat naszej rado?ci,
lecz je?li równie? dostrzegamy po?wi?cenie, które Bóg  podj??, aby sta? si? jednym z nas.

Pewne wydarzenie w moim ?yciu pomog?o mi zrozumie? istot? Bo?ego Narodzenia. Kiedy
mia?em 16 lat, nierozs?dnie k?pa?em si? we wzburzonym morzu i niewiele brakowa?o, abym
uton??. Ratownik widz?c to, rzuci? si? w morze, dop?yn?? do mnie z ko?em ratunkowym
przywi?zanym d?ug? lin? trzyman? przez ludzi na brzegu. Poda? mi ko?o, sam utrzymuj?c si?
na nim, a ludzie przyci?gn?li nas oboje do brzegu. W ten sposób ratownik uratowa? mnie i
siebie zarazem.

Bóg, staj?c si? cz?owiekiem w osobie Jezusa Chrystusa, zrobi? podobnie. ?wi?to Bo?ego
Narodzenia przypomina nam ten moment, kiedy Bóg rzuci? si? w morze naszego ?wiata
wzburzonego nienawi?ci?, by przynie?? nam ko?o ratunkowe. ?eby nas uratowa?, Jezus sam
przyj?? ?mier? w falach nienawi?ci. Mi?o?? jednak nie umiera. Dlatego Jezus zmartwychwsta? i
pomaga nam cierpliwie, dzie? po dniu, p?yn?? do brzegu ?ycia wiecznego.

Jak mo?emy dobrze prze?y? Bo?e Narodzenie? Pi?knie nam to sugeruj? anio?owie, którzy
?piewaj?: „Chwa?a Bogu na wysoko?ci, a na ziemi pokój ludziom dobrej woli”.

„Chwa?a Bogu na wysoko?ci”. Za to, ?e sta? si? cz?owiekiem, Bóg zas?uguje z naszej strony
na najwi?ksz? chwa??. Oddajemy Mu j?, je?li stawiamy Go w naszym ?yciu na najwy?szym
miejscu. Je?li zdamy sobie spraw?, ?e postawili?my Go nie na pierwszym, lecz na drugim,
trzecim lub na  jakim? dalszym miejscu, bo miejsce pierwsze zosta?o zaj?te - w sposób
?wiadomy lub nie?wiadomie -  przez ró?ne przyziemne troski: o rodzin?, o pieni?dze, o
przysz?o??, to mamy jeszcze szans?.  Dobra spowied? i g??bokie spotkanie z Jezusem w
Eucharystii mog?  sta? si? nowym pocz?tkiem naszej drogi ?ycia.

„A na ziemi pokój ludziom dobrej woli”. Jako ludzie dobrej woli mamy budowa? pokój. To jest
nasze zadanie wobec ?wiata. Kiedy jest mowa o pokoju, nasze my?li kieruj? si? ku szerokiemu
?wiatu, ku ?wiatu wielkiej polityki i mi?dzynarodowych problemów. Owszem, powinni?my ?y? i
modli? si? o pokój na ?wiecie, ale Bóg oczekuje przede wszystkim, aby?my budowali pokój w
naszych rodzinach, miejscach pracy, w parafii, w ?rodowisku, gdzie ?yjemy. Rozejrzymy si?
wokó?. Pami?tajmy, ?e ka?dy cz?owiek nosi w sobie jak?? potrzeb?.  Potrzebuje co najmniej
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naszego zainteresowania, naszego szacunku. Ju? dawno nie rozmawia?em, nie stara?em si?
wys?ucha? i zrozumie? bliskiej mi osoby? Postaram si? to teraz zrobi?. Mam o kim? okre?lone,
negatywne zdanie? Postaram si?  lepiej go pozna?, czy on naprawd? takim jest. Widz?, ?e
wokó? mnie kto? robi co? z?ego?. Postaram si? z mi?o?ci?, ale zdecydowanie mu to
u?wiadomi?. Wobec kogo? czuj? zazdro??? Spróbuj? ucieszy? si? z tego, ?e on ma to, co ja
sam chcia?bym mie?. Wobec kogo? mam jaki? ?al? Przebacz? mu. A mo?e komu? wokó? nas
potrzebna jest jaka? akcja ratunkowa. Kto? prze?ywa utrat? osób bliskich, kto? inny ma
trudno?ci finansowe, jakie? ma??e?stwo si? rozsypuje, kto? ma k?opoty z dzie?mi, kto? inny
cierpi z powodu samotno?ci. B?d?my odwa?nymi. ?pieszmy na ratunek. Róbmy to, co mo?liwe,
aby pomóc. Wtedy ?yjemy istot? Bo?ego Narodzenia. Mo?e spróbujemy ju? dzisiaj, a tak?e
jutro, pojutrze i w nast?pnych dniach? Taki sposób post?powania budzi wzajemno??, budzi
mi?o?? wzajemn?.

Bóg zst?puje wówczas mi?dzy nas, bo Jezus obieca?: „Gdzie dwaj lub trzej s? zjednoczeni w
moje imi? – to znaczy w Jego Mi?o?ci - Ja jestem po?ród nich”. W ten sposób Bo?e Narodzenie
mo?e si? powtarza? w ka?dej chwili naszego ?ycia.

Ka?dy dzie? mo?e sta? si? Bo?ym Narodzeniem.

ks. Roberto
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